

**១៨ ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូស៊ីវិយេ  
ក្នុងអភិបូជានិទាឃ្រងពិភពលោក  
នៅទីក្រុងក្រាកាវប្រទេសម៉ូឡាញ  
ថ្ងៃទី២៨ កក្កដា ២០១៦**

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

ថ្ងៃនេះជាពេលវេលាមួយ ដើម្បីយើងអធិដ្ឋានសម្រុះសម្រួលនៅក្នុងព្រះសហគមន៍ និងនៅក្នុង  
ពិភពលោកទាំងមូល។ នៅក្នុងអត្ថបទទីមួយ “ប្រសិនបើអ្នកណាម្នាក់នៅរួមជាមួយព្រះគ្រីស្ទ អ្នក  
នោះបានកើតជាថ្មី” នេះជាដំណឹងល្អមួយសម្រាប់យើង។ យើងទៅជាមនុស្សថ្មី ដូច្នេះយើងត្រូវការ  
គិតពីឥទ្ធិពលដែលមាននៅក្នុងជីវិតរបស់យើង ជាពិសេសបងប្អូននៅទីនេះបានទទួលអគ្គសញ្ញា  
ជ្រមុជទឹកថ្មីៗ មិនមែនពីក្មេងមកទេ ដូច្នេះពេលយើងស្តាប់ឮថា “បើអ្នកណាម្នាក់រួមជាមួយព្រះគ្រីស្ទ  
អ្នកនោះបានកើតជាថ្មី” នោះនាំឲ្យបងប្អូននឹកឃើញពីអគ្គសញ្ញាជ្រមុជទឹករបស់ខ្លួន។ យើងបន្តកើត  
ជាថ្មីជារៀងរាល់ថ្ងៃ ដូចលោកនិក្ខដេមបានទូលសួរទៅព្រះយេស៊ូថា “តើខ្ញុំត្រូវធ្វើយ៉ាងដូចម្តេចដើម្បី  
បានកើតជាមនុស្សថ្មី?”។

ព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើងធ្វើជាមនុស្សថ្មី ដោយសារយើងសុខចិត្តប្រែចិត្តគំនិត និងជឿលើព្រះ  
បន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលណែនាំឲ្យជីវិតរបស់យើងបន្តិចម្តងៗទៅជាជីវិតថ្មី។ ជីវិតរបស់យើង  
ប្រៀបដូចជាផ្លូវមិនល្អដែលមានគ្រលុក មានទឹកដក់ ពិបាកធ្វើដំណើរ។ ប៉ុន្តែយើងត្រូវតែធ្វើឲ្យជីវិត  
របស់យើងបន្តិចម្តងៗទៅជាជីវិតមួយយ៉ាងស្អាត ដោយសារយើងទទួលសេចក្តីស្រឡាញ់ និង  
អំណរសប្បាយមកពីព្រះជាម្ចាស់។ តាមអត្ថបទទីមួយដែលយើងបានស្តាប់ គឺយើងទទួលមុខងារ  
ពីយ៉ាងដើម្បីទៅជាមនុស្សថ្មី គឺ ៖

ទីមួយ “សម្រុះសម្រួលមនុស្សម្នាឲ្យជានានឹងព្រះជាម្ចាស់វិញ” ដោយឲ្យយើងខិតខំណែនាំមនុស្ស  
គ្រប់គ្នាឲ្យគេស្រុះស្រួលជាមួយព្រះជាម្ចាស់។ នៅក្នុងពិភពលោកសព្វថ្ងៃមានភាពកម្រិតទុគ្គិយ៍  
យ៉ាង គឺ៖ ទី១ អ្នកដែលខ្វះសម្ភារៈ ខ្វះម្ហូបអាហារ ទី២ អ្នកដែលខ្វះសីលធម៌ ខ្វះផ្លូវដើរ ទី៣ អ្នក  
ដែលខ្វះទំនាក់ទំនងជាមួយព្រះជាម្ចាស់។ មានមនុស្សជាច្រើនដែលបែកចេញពីព្រះជាម្ចាស់។  
ដូច្នេះតួនាទីរបស់យើង គឺសម្រុះសម្រួលមនុស្សទាំងអស់នោះ ឲ្យមកជានានឹងព្រះជាម្ចាស់វិញ។

ទីពីរ “យើងជាទូតរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ជាទូតរបស់ព្រះគ្រីស្ទ”។ ព្រះជាម្ចាស់មានព្រះបន្ទូលដាស់តឿន  
បងប្អូនឯទៀតៗតាមរយៈយើង។ សាសនាទូតក្តី ទេវទូតក្តី គ្រីស្ទទូតក្តី គឺជាព្រះជាម្ចាស់ផ្ទាល់ដែល  
បានជ្រើសរើសដើម្បីឲ្យបំពេញកិច្ចការថ្វាយព្រះអង្គ។ ព្រះជាម្ចាស់ក៏ជ្រើសរើសយើងដែរ ដើម្បីឲ្យ  
យើងទៅជាទូតរបស់ព្រះគ្រីស្ទ បង្ហាញព្រះគ្រីស្ទដល់បងប្អូនឯទៀតៗតាមរបៀបយើងរស់នៅ។

កាលពីឆ្នាំ១៩៩៧ យើងមានទិវាយុវជនពិភពលោកនៅទីក្រុងប៉ារីសប្រទេសបារាំង។ ប្រទេសនេះ  
មានគ្រីស្ទបរិស័ទជាច្រើនភ្លេចសាសនារបស់ខ្លួន។ មុនចាប់ផ្តើមទិវាយុវជន មានប្រជាជនបារាំងជា  
ច្រើននិយាយថាកម្មវិធីនេះគ្មានន័យ និងគ្មានមនុស្សចូលរួមទេ។ ប៉ុន្តែពេលគេឃើញមានយុវជនជា

ច្រើនមកពីទូទាំងពិភពលោកទាំងមូល ជួបជុំគ្នានៅក្បែរទូរទេសវិទ្យុលើដីស្វាយភ័យសម្តេចប៉ាបយ៉ូហានប៉ូលទីពីរ និងពេញមួយអាទិត្យនៅទីក្រុងប៉ារីសគេឃើញមានការជួបជុំគ្នាដ៏ធំច្រៀងកោតសរសើរព្រះជាម្ចាស់ នោះបានធ្វើឲ្យជនជាតិបារាំងភ្ញាក់ស្មារតី។ នេះជារបៀបដែលយើងធ្វើជាទូតដើម្បីផ្តល់សក្ខីភាព ដើម្បីនាំឲ្យយុវជនជាច្រើនប្រែចិត្តគំនិត។ រហូតដល់ទិវាយុវជនពិភពលោកនៅទីក្រុងក្រាការនេះ យុវជនដែលមកចូលរួមច្រើនជាងគេ គឺជាយុវជនបារាំង។

របៀបដែលយើងប្រកាសដំណឹងល្អមានឥទ្ធិពលណាស់។ សម្រាប់យើងជាយុវជនមកពីប្រទេសកម្ពុជា សូមឲ្យយើងគិតពីរបៀបយើងផ្តល់សក្ខីភាពប្រចាំថ្ងៃ។ យើងទៅជាទូតរបស់ព្រះគ្រីស្ទពិតមែន នៅពេលណាយើងចេះបង្ហាញអំណរសប្បាយ និងសេចក្តីស្រឡាញ់ដូចឪពុកនៅក្នុងព្រះគម្ពីរដែលយើងបានស្តាប់នៅថ្ងៃនេះ។ យើងដូចឪពុកដែលចែកទ្រព្យសម្បត្តិឲ្យកូនក្លាមនៅពេលកូនសុំ។ ចំពោះយើង ទ្រព្យសម្បត្តិដែលយើងបានទទួលពីព្រះជាម្ចាស់គឺជីវិតដ៏ពេញលក្ខណៈ និងសេចក្តីស្រឡាញ់ដ៏ពេញបរិបូណ៌របស់ព្រះអង្គ។ ព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យឲ្យយើងមានជីវិតដ៏ពេញលក្ខណៈនេះ ឲ្យយើងមានសេចក្តីស្រឡាញ់ដ៏ពេញបរិបូណ៌នេះ ដ្បិតអីបញ្ជាដ៏ធំនៅក្នុងពិភពលោករបស់យើងសព្វថ្ងៃ គឺការខ្វះសេចក្តីស្រឡាញ់ និងការសម្លាប់ទារកនៅក្នុងផ្ទៃ ជាជីវិតដ៏បូងជាជីវិតដែលដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់។ យើងទាំងអស់គ្នាបានទទួលជីវិត ដូច្នេះយើងត្រូវតែថែរក្សាជីវិតនិងស្រឡាញ់ជីវិត។ ទោះបីកូនខ្សោយ កូនដួលក៏ឪពុកនៅតែស្វាគមន៍កូនជានិច្ច ព្រោះឪពុកបានយល់ពីបញ្ហារបស់កូន។ កាលឪពុកបានឃើញកូនពីចម្ងាយ គាត់មានចិត្តអាណិតអាសូរកូនក្រែកលែងក៏រត់ទៅទទួលកូន និងឱបថែបកូនទៀតផង។ ក្រោយមកគាត់រៀបចំពិធីជប់លៀងដើម្បីឲ្យកូនសប្បាយចិត្ត ដើម្បីឲ្យកូនដឹងថាជីវិតគេមានតម្លៃពិតមែន។ នេះជារបៀបដែលព្រះបិតាស្រឡាញ់យើង។

ថ្ងៃនេះយើងខ្ញុំសប្បាយចិត្ត យើងខ្ញុំសូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ដោយសារព្រះអង្គបានជ្រើសរើសឲ្យយើងខ្ញុំធ្វើជាទូតរបស់ព្រះគ្រីស្ទ ដើម្បីសម្រុះសម្រួលមនុស្សលោកនឹងព្រះជាម្ចាស់ និងដើម្បីឲ្យយើងខ្ញុំទទួលជីវិតថ្មីជានិច្ច ដោយសារយើងខ្ញុំជាប់ជាមួយព្រះគ្រីស្ទ។ សូមអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សូមព្រះអង្គជួយឲ្យយើងខ្ញុំបន្តធ្វើដំណើរនៅក្នុងអារាមសម្ងាត់នៃដួងចិត្តរបស់យើងខ្ញុំ ដើម្បីជួបព្រះយេស៊ូដែលគង់នៅក្នុងដួងចិត្តរបស់យើងខ្ញុំតាំងពីយូរមកហើយ។ អាម៉ែន។